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§ 222 Dnr KS 1810641- 

Protokollsjustering 

Beslut 

Vicki Skure-Eriksson (C) utses att justera protokollet tillsammans med 
ordföranden. 
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§ 223 Dnr KS 1810725- 

Fastställande av föredragningslista och beslut om offentliga ärenden 

Beslut 

1. Föredragningslistan fastställs med följande tillägg: 

- Beslut om bolagsordning för Västerås Strömkällan AB 

- Beslut om anställningsvillkor för VD 

- Beslut om kommunstyrelsens konferens i september 

- Ett nämndinitiativ anmält av Roger Haddad (L)  

2. Paragraferna 222 - 237 är offentliga. 
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§ 224 Dnr KS 1883149- 

Information inför sommaren 

Beslut 

Informationen förklaras mottagen. 

Ärendebeskrivning 

Per-Inge Hellman, enhetschef hållbarhetsenheten, Lenny Hallgren, direktör kultur-, 
idrott- och fritidsförvaltningen och Lars Jansson, polischef informerar om vad som 
händer under sommaren i Västerås. 
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§ 225 Dnr KS 2024/00363-9.1.8 

Beslut - Lägesbild enligt lag om kommuners ansvar för 
brottsförebyggande arbete 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige: 

Lägesbild brottslighet Västerås 2024 läggs till handlingarna. 

Särskilt yttrande 

Elisabeth Unell (M), Anna Nordin (M), Johan Henriksson (M), Stefan Lindh (M) och 
Klara Helin (M) inkommer med ett särskilt yttrande: 

"Lägesbilden ska åtföljas av en åtgärdsplan. Nu har vi endast lägesbild och inte en 
åtgärdsplan. Lägesbilden visar på allvarliga problem. För att ta ett exempel, 
anmälningar till socialtjänsten och antalet ungdomar i risk för kriminalitet ökar. 
Det krävs ett krafttag för att komma till rätta med problemen." 

Roger Haddad (L) och Anna Nordanberg (L) inkommer med ett särskilt yttrande: 

"Liberalerna anser att underlaget ger en relevant och viktig lägesbild, om än väldigt 
bekymmersam inte minst utvecklingen när det gäller unga personer i skolåldern 
som begår eller riskerar begå allvarliga brott. Vi ses också att mer behöver göras 
för att förhindra den aktiva rekryteringen av unga in i kriminalitet. Vi vill särskilt 
här betona vikten av att satsa på fler fältassistenter riktade till skolan, något vi 
föreslagit tidigare i vår skuggbudget, likaså behovet av avhopparverksamhet. Detta 
omnämns endast sporadiskt men vi saknar helt den insatsen i Västerås när det 
gäller barn och unga som vill lämna den kriminella miljön. Slutligen vill Liberalerna 
varna för de negativa konsekvenserna av de besparingar som sker i skolan inte 
minst när det gäller kringresurser som blir extra viktiga i att upptäcka och 
förhindra att barn och unga hamnar i kriminalitet och därmed riskerar avsluta 
skolgången utan tillräckliga kunskaper." 

Ärendebeskrivning 

I juli 2023 trädde lagen om kommuners ansvar för det brottsförebyggande arbetet 
(2023:196) i kraft. Lagen syftar till att ge kommunerna en tydligare roll och större 
befogenheter när det gäller att minska brottsligheten. Kommunen ska utifrån ett 
kunskapsbaserat underlag ta ställning till de behov av brottförebyggande åtgärder 
och ta vist ansvar för samordning av det brottsförebyggande arbetet inom 
kommunen. Lagen anger att:   

4§ Kommuner ska ta fram en lägesbild som beskriver brottsligheten och dess 
konsekvenser inom kommunens geografiska område. Lägesbilden ska innehålla 

1. en kartläggning av brottslighetens art, omfattning och konsekvenser 

2. en analys av kartläggningens resultat, samt 

3. annan information av betydelse 

Bestämmelsen ovan innebär inte ett krav på en uttömmande och fullständig 
beskrivning av all brottslighet, utan ska anpassas utifrån lokala förutsättningar och 
behov.  
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Lägesbilden syftar till att ligga till grund för fortsatt strategisk planering av åtgärder 
som kan förebygga brott och därmed leda till minskad brottslighet och ökad 
trygghet. Lägesbilden innehåller därför inte beskrivningar av åtgärder som 
genomförs i brottsförebyggande syfte. Planeringen av åtgärder sammanställs i ett 
efterföljande dokument i form av en åtgärdsplan. Lägesbilden och åtgärdsplanen 
ska enligt lagtexten följas upp vartannat år.   

Lagen föreskriver även att varje kommun ska ha en samordningsfunktion för 
brottsförebyggande arbete. I Västerås stad består den av strateger för 
trygghetsskapande och brottsförebyggande frågor vid stadsledningskontoret. 
Framtagandet av lägesbilden har genomförts av dessa strateger i samråd med 
brottsförebyggande samordnare och kommunpolis. Data har samlats in via en 
mängd informationskällor och flera brottsförebyggande forum i Västerås stad har 
använts som referensgrupper.  

Samverkansledningen mellan polis, kommun och region har angett inriktning och 
prioritering av brottsområdena. Dokumentet fastställdes av samverkansledningen i 
maj 2024.  I samverkansledningen ingår: 

Chef för Hållbarhetsenheten 

Direktören för barn och utbildningsförvaltningen 

Direktören för Individ och familjeförvaltningen 

Direktören för kultur, idrott och fritidsförvaltningen 

Direktören för Skultuna kommundelsförvaltningen 

VD Mimer 

Chefen för lokalpolisområdet  

Biträdande chef för lokalpolisområdet 

Tf Biträdande Regional utvecklingsdirektör som i grunden är Verksamhetschef 
Samhällsutveckling och Ledningsstab 

Folkhälsochef region Västmanland 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut:  

Förslag till kommunfullmäktige: 

Lägesbild brottslighet Västerås 2024 läggs till handlingarna. 

Yrkanden 

Anna Maria Romlid (V), Vicki Skure-Eriksson (C) och Elisabeth Unell (M) yrkar bifall 
till stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, 
stadsledningskontorets förslag, och att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
detta.  
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§ 226 Dnr KS 2024/00631-1.5.3 

Beslut - Nämndinitiativ från (SD) - Pryd Västerås centrum med blågula 
vimplar i sommar 

Beslut 

Nämndinitiativet avslås. 

Reservation 

Erik Johansson (SD) och Caroline Frisk (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Erik Johanssons (SD) förslag.  

Ärendebeskrivning 

Erik Johansson (SD) och Caroline Frisk (SD) har i ett nämndinitiativ med rubriken 
”Pryd Västerås centrum med blågula vimplar i sommar” föreslagit att Västerås stad 
pryder stadshuset och delar av centrala Västerås med blågula vimplar 

Nämndinitiativet har den 8 maj 2024 anmälts till kommunstyrelsen för beredning.  

Stadsledningskontoret föreslår att nämndinitiativet avslås mot bakgrund av att 
Citysamverkan tillsammans med fastighetsägarna ansvarar för utsmyckningen i 
Västerås city. När det gäller stadshuset är fastighetsägaren ansvarig och eftersom 
vimplar innebär en fasadförändring behöver staden i ansöka om bygglov.  

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut: 

Nämndinitiativet avslås. 

Yrkanden 

Erik Johansson (SD) yrkar bifall till nämndinitiativet. 

Samuel Stengård (KD) yrkar bifall till stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels bifall till 
stadsledningskontorets förslag från Samuel Stengård (KD) dels bifall till 
nämndinitiativet från Erik Johansson (SD). 

Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen ställs mot 
varandra. Kommunstyrelsen godkänner föreslagen propositionsordning varvid den 
genomförs. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. 
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§ 227 Dnr KS 2024/00630-1.3.6 

Beslut - Nämndinitiativ från (L) om information när kommunala 
detaljplaner avskrivs 

Beslut 

Nämndinitiativ bifalls. 

Ärendebeskrivning 

Roger Haddad (L) har i ett nämndinitiativ med rubriken ”Nämndinitiativ från (L) om 
information när kommunala detaljplaner avskrivs” föreslagit att ge 
stadsledningskontoret i uppdrag att ta fram en rutin som säkerställer att 
kommunstyrelsen får information om när detaljplaner avskrivs i 
byggnadsnämnden. 

Nämndinitiativet har den 8 maj 2024, §194 anmälts till kommunstyrelsen för 
beredning.  

Stadsledningskontoret föreslår att nämndinitiativet bifalls. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut:  

Nämndinitiativ bifalls. 

Yrkanden 

Roger Haddad (L) yrkar bifall till stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, 
stadsledningskontorets förslag, och att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
detta. 
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§ 228 Dnr KS 2024/00640-1.3.2 

Beslut - Fullmakt för juristerna att företräda kommunstyrelsen 

Beslut 

1. Fullmakt ges till chefsjuristen Susanne Monie Magnusson och stadsjuristerna 
Caroline Eller, Emelie Eckervall, Åsa Ternström, Thérèse Björnsdotter, Emma 
Eklundh, Andreas Mehnert, Marie Stjärnkrona, Oscar Westerlund och Erik 
Stavefeldt att i domstolar och hos andra myndigheter eller annorstädes i varje 
avseende anhängiggöra, utföra och bevaka kommunens talan. I fullmakten ingår 
även rätt att förkasta eller anta förlikning eller ackord samt att motta och kvittera 
medel, värdehandling och annan egendom. 

2. Fullmakten innebär även rätt för juristerna enligt punkten 1, att förordna annan 
i sitt ställe. 

3. Fullmakten gäller under förutsättning att inte annat ombud utses för särskilt fall.  

4. Utdrag ur beslutsprotokollet ska gälla som fullmakt. 

Ärendebeskrivning 

Kommunens styrelse och nämnder har enligt gällande reglementen egen 
processbehörighet. Det innebär att respektive nämnd och styrelse för kommunens 
talan i mål och ärenden inom nämndens/styrelsens verksamhetsområde. Ledning 
och samordning av kommunens juridiska verksamhet handhas av 
kommunstyrelsen och dess stadsledningskontor. Med anledning av 
personalförändringar och att ny chefsjurist anställts på enheten behöver en ny 
fullmakt för juristerna på Juridikenheten utfärdas. Juristerna företräder samtliga 
nämnder som ombud i mål och ärenden och ser vid behov till att externt ombud 
förordnas.  

Denna fullmakt ger behörighet för juristerna att företräda kommunen genom dess 
kommunstyrelse, i domstolar och hos andra myndigheter. Rätten att företräda 
styrelsen måste kunna styrkas genom ett protokollsutdrag där beslut om 
förordnandet framgår. 

Befogenheten att agera i det enskilda ärendet bestäms av kommunstyrelsen eller 
förmedlas som ett uppdrag att företräda styrelsen genom styrelsens 
förvaltningsorganisation till respektive jurist. Juristernas agerande som ombud 
eller förordnande av ombud förutsätter att det finns ett uppdrag och 
ställningstaganden i sak i det aktuella ärendet.   

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut:  

1. Fullmakt ges till chefsjuristen Susanne Monie Magnusson och stadsjuristerna 
Caroline Eller, Emelie Eckervall, Åsa Ternström, Thérèse Björnsdotter, Emma 
Eklundh, Andreas Mehnert, Marie Stjärnkrona, Oscar Westerlund och Erik 
Stavefeldt att i domstolar och hos andra myndigheter eller annorstädes i varje 
avseende anhängiggöra, utföra och bevaka kommunens talan. I fullmakten ingår 
även rätt att förkasta eller anta förlikning eller ackord samt att motta och kvittera 
medel, värdehandling och annan egendom. 

2. Fullmakten innebär även rätt för juristerna enligt punkten 1, att förordna annan 
i sitt ställe. 
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3. Fullmakten gäller under förutsättning att inte annat ombud utses för särskilt fall.  

4. Utdrag ur beslutsprotokollet ska gälla som fullmakt. 
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§ 229 Dnr KS 2024/00624-1.4.2 

Beslut - Delårsrapport per 30 april 2024 för kommunstyrelse och 
kommunfullmäktige 

Beslut 

Delårsrapporten per 30 april 2024 för kommunstyrelsen godkänns. 

Ärendebeskrivning 

Delårsrapporten omfattar perioden fram till och med april 2024. 

I kommunstyrelsens verksamhetsplan för 2024 ingår bland annat satsningar på 
”Trygghetssatsning mot civilsamhället” och ”Stärka Västerås som kultur- och 
evenemangsstad”. Under våren har även beslut tagits om två ytterligare satsningar 
– ”Insatser för stärkt krisberedskap” samt ”Insatser för ökad avtalstrohet”. 
Delårsrapporten innehåller en avrapportering av framdriften för dessa satsningar. 

Under avsnittet väsentliga personalförhållanden redovisas olika nyckeltal inom 
medarbetarperspektivet. Nyckeltalen visar en något höjd sjukfrånvaro. De visar 
också att antal tillsvidareanställda har minskat med 12 medarbetare sedan 
årsskiftet. Förklaringen till detta är vakanser på ett flertal tjänster. 

Det ekonomiska avsnittet visar ett prognostiserat överskott med 16,1 mnkr. 
Vakanserna bidrar till minskade lönekostnader motsvarande 8,3 mnkr. Övriga 
förklaringar är bland annat reavinster vid försäljning av tomträtter med 2,6 mnkr 
samt överskott inom markförvaltningen med 4,2 mnkr. 

De prognostiserade investeringarna uppgår till 209 mnkr jämfört med de 
budgeterade 289 mnkr. Avvikelsen beror främst på förändringar i genomförande 
mellan åren. 

Under uppföljning av nämndens mål redovisas de tre mål som har beslutats för 
kommunstyrelsen. Någon utvärdering av effekter av vidtagna åtgärder kan ännu 
inte göras eftersom resultatet av mätningarna kommer först senare och dessutom 
med två års eftersläpning för två av nyckeltalen. 

Delårsrapporten avslutas med en statusrapportering av de uppdrag från årsplanen 
som är riktade mot kommunstyrelsen. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut:  

Delårsrapporten per 30 april 2024 för kommunstyrelsen godkänns. 
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§ 230 Dnr KS 2024/00625-1.6.1 

Beslut - Årsredovisning och revisionsberättelse för 
donationsstiftelserna 2023 

Beslut 

Årsredovisningen för donationsstiftelserna 2023 godkänns. 

Ärendebeskrivning 

Underlag för beslut är lämnad årsredovisning samt revisionsberättelse för 
verksamhetsåret 2023. Revisionsrapporten lämnar ingen anmärkning som behöver 
behandlas i särskild ordning. 

(Föregående års siffror inom parentes) 

Kommunstyrelsen förvaltar sammanlagt 54 stiftelser (54). Stiftelsernas kapital är 
bokfört till 261,1 mnkr (261,4). Det totala marknadsvärdet uppgick till 293,9 mnkr 
(266,2). 

Stiftelsernas sammanlagda resultat före realisationsvinster, realisationsförluster 
och skatt är 5,7 mnkr (5,4). Sju av stiftelserna är skattskyldiga och betalar statlig 
inkomstskatt. Totalt belastad skatt 2023 är 12 tkr (18). Årets sammanlagda resultat 
är 4,8 mnkr (7,6).  

Enligt en av kommunstyrelsen antagen placeringspolicy får stiftelsernas medel 
placeras i börsnoterade aktier till cirka 50 % av tillgångarna. 

Realisationsresultatet för året uppgår till -0,9 mnkr (2,2) och har tillförts det 
bundna kapitalet. 

Under året har 5,1 mnkr (4,4) utdelats för huvudsakligen bidrag och stipendier. 

Beviljade anslag tkr 

Stiftelser för skol- och ungdomsändamål   1 396 

Stiftelser för sociala ändamål   2 377 

Stiftelser för övriga ändamål  1 375 

Totalt     5 148 

     

Tillgångarna var 2023-12-31 fördelade på: 

   Aktier Räntebärande 

R Randall Edströms minnesfond 55% (55) 45% (45) 

Övriga donationsstiftelser  57% (55) 43% (45)     

 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut:  

Årsredovisningen för donationsstiftelserna 2023 godkänns. 
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§ 231 Dnr KS 2024/00626-1.2.2 

Information - Nulägeskollen 2024 kommunstyrelsen 

Beslut 

Informationen förklaras mottagen. 

Särskilt yttrande 

Elisabeth Unell (M), Anna Nordin (M), Johan Henriksson (M), Stefan Lindh (M) och 
Klara Helin (M) inkommer med ett särskilt yttrande: 

"I denna rapportering är det svårt att se hur styrmodellen egentligen styr. 
Delårsrapporten säger samma sak och tydligare så detta blir i princip en 
sammanfattning av delårsrapporten. Risken är att nulägeskollen blir ett extra 
administrativt arbete utan egentlig styrning." 

Ärendebeskrivning 

I enlighet med den nya styrmodellen görs en nulägesanalys i nämnderna som 
beskriver hur det går och vilka problem och utmaningar man har framför sig. De 
utmaningar som är viktiga enligt den politiska viljeinriktningen för mandatperioden 
fångas upp i den så kallade Nulägeskollen som varje nämnd ska göra under våren. 
Nulägeskollen blir ett underlag för nämndens förslag till mål som ska spegla några 
av de tre målområden som är fastslagna av kommunfullmäktige. De tre mål som 
beslutades för kommunstyrelsen för 2024-2027 är: 

- Minskar koldioxidutsläppen med 56 procent inom Västerås stad 

- Minskar den socioekonomiska utsattheten i kommunens mest utsatta områden 
med minst 3 procent varje år 

- Ökar nöjdheten med Västerås stads service och myndighetsutövning bland små 
och medelstora företag 

En nulägesanalys ska göras i hela organisationen, från enhetsnivå och uppåt. Den 
ska ge en välgrundad bild av nuläget och samtidigt peka på områden för 
utveckling. Nulägesanalyserna från organisationen sammanfattas till nämnden på 
en sida. Nulägeskollen blir ett verktyg för att kunna analysera, prioritera och göra 
en verksamhetsplan. 

Nulägeskollen ska bland annat innehålla en omvärldsanalys, beskriva behoven hos 
de vi är till för samt sammanfattas i nämndens största utmaningar. 

Omvärldsanalysen i denna nulägeskoll har utgått från Sveriges kommuners och 
regioners omvärldsanalys som innehåller ett antal trender som påverkar det 
kommunala uppdraget. Även det rådande världsläget har lagts till som en viktig 
del. 

I beskrivningen av behoven hos de nämnden är till för har intressenterna delats 
upp i två grupper – de som bor och verkar i Västerås samt stadens 
förvaltningar/koncernen. 

Bland utmaningarna återfinns de största utmaningarna utifrån kommunstyrelsens 
uppdrag och omvärldsanalysen. Bland annat beskrivs komplexiteten i 
kommunstyrelsens uppdrag där linjeuppdraget ska kombineras med samordnings- 
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och ledningsuppdraget för att uppnå bästa effekt. Bland andra utmaningar nämns 
även förändringarna i omvärlden och finansieringsutmaningar. 

Utifrån den nya nulägeskollen bedöms inget behov av justering av 
kommunstyrelsens mål. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut: 

Informationen förklaras mottagen. 
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§ 232 Dnr KS 2024/00682-1.4.2 

Beslut - Upprustningsåtgärder 

Beslut 

Genomförande av projektering av upprustning av Mariaberget med start 2024, till 
grund för eventuell revidering av den femåriga investeringsplanen 2024-2028 
under första halvåret 2025, godkänns. 

Ärendebeskrivning 

Det försämrade säkerhetspolitiska läget ställer högre krav på civil beredskap. 
Mariaberget uppfördes 1958 som bergrum och befolkningsskyddsrum och behöver 
upprustas för att kunna fungera som skyddsrum. I dag innehåller det tomställda 
föreningsytor, kontorslokaler, lager och driftutrymmen.  

Upprustningsbehovet kommer av anläggningens ålder och ett under lång tid 
eftersatt underhåll. Kostnaden för att uppföra en ny likvärdig anläggning går inte 
att uppskatta men antas att vara väldigt hög och inte vara samhällsekonomiskt 
rimlig.  

Regeringen beslutade 2015 att återuppta totalförsvarsplaneringen vilket framgent 
förväntas innebära nya krav på kommunens befolkningsskydd. Till det kommer nya 
krav på svensk totalförsvarsförmåga enligt artikel 3 i NATO-stadgan utifrån det 
svenska medlemskapet i försvarsalliansen. Dessa faktorer aktualiserar frågan om 
Mariaberget i totalförsvarsplaneringen och anläggningens roll i befolkningsskyddet 
i Västerås. 

Möjligheter till statligt stöd och samverkan kommer att undersökas, i syfte att 
kunna finansiera ett genomförande och att omhänderta olika perspektiv och 
kunskaper.  

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut: 

Genomförande av projektering av upprustning av Mariaberget med start 2024, till 
grund för eventuell revidering av den femåriga investeringsplanen 2024-2028 
under första halvåret 2025, godkänns. 

Yrkanden 

Samuel Stengård (KD) yrkar bifall till stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, 
stadsledningskontorets förslag, och att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
detta. 

Beslutet ska skickas till 

Fastighetsnämnden 
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§ 233 Dnr KS 2023/00186-3.3.5 

Beslut - Markanvisning på del av fastigheten Froby 4:1, Erikslund 

Beslut 

1. Region Västmanland tilldelas markanvisning om ca 70 000 kvm av fastigheten 
Froby 1:4, inom pågående detaljplan i Erikslund (dp 1927).  

2. Enhetschef för Mark- och exploateringsenheten får i delegation att teckna 
markanvisningsavtal med Region Västmanland. 

Särskilt yttrande 

Elisabeth Unell (M), Anna Nordin (M), Johan Henriksson (M), Stefan Lindh (M) och 
Klara Helin (M) inkommer med ett särskilt yttrande: 

"Vid en flytt av bussdepån till Erikslund innebär det en ökad trafikbelastning på ett 
område där det redan är trafikkaos. Det kommer att krävas omfattande åtgärder 
med breddning av vägar och ytterligare filer för att inte ytterligare förvärra 
situationen. Ett exempel är att Norrleden kommer att behöva vara 2+2 filer hela 
sträckan fram till Salavägen. Det kommer att krävas en breddning av Suraleden vid 
Erikslund och vid på och avfarter till E18. Redan idag fastnar stadstrafikens bussar 
och det krävs till och med förarbyten mitt i trafikkaoset på grund av långa köer. 

Kostnaderna för tomkörda bussar kommer också att öka. En kostnad som kommer 
att drabba skattebetalarna i Västerås. Därför måste uppställningsytor och 
möjlighet till tankning kunna tillgodoses i mer centralt läge." 

Ärendebeskrivning 

Region Västmanland, nedan kallad Regionen ansvarar för kollektivtrafiken i 
Västmanlands län. Regionens nuvarande bussdepåverksamhet i Västerås är 
belägen på Ängsgärdet inom fastigheten Kungsängen 9. I och med utvecklingen av 
Mälarportsområdet behöver bussdepån omlokaliseras. Kommunstyrelsen 
beslutade 2023-12-13 att inte förlänga nuvarande hyresavtal mellan Västerås Stad 
och Svealandstrafiken AB för bussdepån på Ängsgärdet bortom 2029-12-31. 

En styrgrupp bestående av tjänstepersoner från Västerås stad, Regionen och 
Svealandstrafiken har i februari 2024 föreslagit att ny bussdepå förläggs inom 
fastigheten Froby 4:1, Erikslund, inom pågående detaljplaneområde dp 1927.  

En viktig förutsättning för bussdepån på Froby 4:1 är tillgången på vägar och 
elförsörjning. Genomförandet för dp1927 kräver en utbyggnad av nya Västerleden, 
vilket förhoppningsvis är klart 2027-2028. Tillgången på el är också en nödvändig 
förutsättning och det krävs en ny mottagningsstation i Erikslundsområdet för att 
kunna ansluta fler kunder. Placering av en station beror på planeringen av nya 
verksamheter inom Fördjupad översiktsplan för Erikslund (FÖP63) och 
lokaliseringen av bussdepån har varit en avgörande faktor. För att skapa 
förutsättningar för planering av en ny mottagningsstation har staden arbetat 
tillsammans med Mälarenergi Elnät och tagit fram en etableringsstrategi med 
förväntat effektbehov inom FÖP63. Etableringsstrategin ska antas av 
Kommunstyrelsen under hösten 2024 och då planeras även beslut om ansökan om 
ny detaljplan för en mottagningsstation. 
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Beslutet av markanvisning för en bussdepå i Erikslund-Froby innebär att det inte 
kommer finnas behov att planlägga för en bussdepå i Erikslund Norra (dp1950) och 
att det inte reserveras för en fullstor bussdepå inom Mälarportens planprogram 
(dvs ny yta på Ängsgärdet) utan endast en centralt belägen uppställningsyta i 
anslutning till Resecentrum.  

Av den anledningen föreslår Stadsledningskontoret att Regionen tilldelas en 
markanvisning inom området, där tillträde och förutsättningar kommer 
specificeras närmare i ett markanvisningsavtal som tecknas mellan parterna. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut: 

1. Region Västmanland tilldelas markanvisning om ca 70 000 kvm av fastigheten 
Froby 1:4, inom pågående detaljplan i Erikslund (dp 1927).  

2. Enhetschef för Mark- och exploateringsenheten får i delegation att teckna 
markanvisningsavtal med Region Västmanland. 

Yrkanden 

Samuel Stengård (KD) yrkar bifall till stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, 
stadsledningskontorets förslag, och att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
detta. 
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§ 234 Dnr KS 2024/00573-1.4.2 

Information - Ägardialog 2024 med Mälarhamnar AB, Bostads AB 
Mimer och Mälarenergi AB 

Beslut 

Informationen förklaras mottagen. 

Ärendebeskrivning 

Minnesanteckningar från ägardialoger med Mälarhamnar AB, Bostads AB Mimer 
och Mälarenergi AB delges kommunstyrelsen. 
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§ 235 Dnr KS 1810730- 

Beslut - Anmälan av handlingar 

Beslut 

Redovisningen läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 

Postlistan för kommunstyrelsens diarium samt inkomna remisser och handlingar 
av särskild betydelse som inkommit sedan föregående sammanträde anmäls till 
kommunstyrelsen. 
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§ 236 Dnr KS 2024/00017-1.2.2 

Beslut - Anmälan av delegationsbeslut  

Beslut 

Delegationsbesluten anmäls och läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 

Delegationsbeslut redovisas för kommunstyrelsen i form av följande listor:  

- Förteckning över delegationsbeslut registrerade i kommunstyrelsens diarieserie 
under perioden 2024-05-22 till 2024-06-04 anmäls till kommunstyrelsen. 

- Förteckning över nyanställda på stadsledningskontoret maj 2024 anmäls till 
kommunstyrelsen. 

 



VÄSTERÅS STAD PROTOKOLL 
 

24 (50) 

Kommunstyrelsen 2024-06-05 
 

 

 Utdragsbestyrkande 

Protokollet har justerats elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

 

§ 237 Dnr KS 1881665- 

Beslut - Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens utskott 

Inga protokoll finns att redovisa. 
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§ 238 Dnr KS 2024/00058-1.4.2 

Beslut - Delårsrapport per den 30 april 2024 för Västerås stad    

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Rapporten godkänns. 

2. Nämnder med underskott ska vidta åtgärder för att nå en ekonomi i balans och 
återrapportera åtgärdsplanen till kommunstyrelsen senast den 9 september 2024. 

Kommunstyrelsen för egen del: 

Stadsledningskontoret får i uppdrag att sammanställa åtgärdsplaner för ekonomi i 
balans 2024 från de nämnder som i delårsrapporten prognosticerar ett underskott 
vid årets slut. Sammanställningen ska återrapporteras till kommunstyrelsen den 25 
september 2024. 

Särskilt yttrande 

Elisabeth Unell (M), Anna Nordin (M), Johan Henriksson (M), Stefan Lindh (M) och 
Klara Helin (M) inkommer med ett särskilt yttrande: 

"Det är mycket oroväckande att Västerås stad nu prognostiserar ett underskott i 
sin verksamhet. Balansresultatet är till och med så stort som -112 miljoner. Så 
stort underskott enligt balanskravet har staden inte redovisat sen balanskravet 
infördes. 

Det är mycket oroande att nämnder som Nämnden för idrott, fritid och 
förebyggande visar ett underskott på 21 miljoner. Tekniska nämnden har också ett 
mycket stort underskott på 15 miljoner." 

Roger Haddad (L) och Anna Nordanberg (L) inkommer med ett särskilt yttrande: 

”Liberalerna är djupt oroade kring situationen med brist på ställföreträdare i 
Västerås. Av rapporten framgår det att västeråsare i behov av stöd får vänta i flera 
månader på att få hjälp av en god man eller förvaltare och att vissa västeråsare 
även blir helt utan stöd. Det är inget vi liberaler kan acceptera. Bristen på gode 
män har varit känd i flera år. Arvodet till de personer om vill åta sig dessa viktiga 
uppdrag är avsevärt lägre i Västerås än i övriga närliggande kommuner, vilket 
självklart har en stor påverkan på möjligheten att rekrytera bra gode män och 
förvaltare. I Liberalernas budget för 2024 avsatte vi extra medel för att kunna göra 
en kvalitetssatsning och höja arvodena för de uppdrag där det är svårast att 
rekrytera gode män. Det avslogs av majoriteten (S, V, C & KD) och det är de 
svagaste i vårt samhälle som nu får ta konsekvenserna. 

Vi är också oerhört bekymrade över de fortsatta besparingar inom skolan som 
direkt slår mot de elever som mest behöver möta en extra vuxen, få tillgång till 
kringresurser eller möta speciallärare och andra stödinsatser. Styret har inte 
prioriterat skolan vilket tydligt syns i både resultat och kvalitet.  

Inom LSS är vi väldigt bekymrade över alla de avslag som återkommande 
förmedlas av anhöriga till personer som drabbas och som blir av med 
kontaktperson och ledsagarservice. Hade Liberalernas budget gällt hade vi fem 
extra miljoner till detta utöver att vi skulle gjort om riktlinjerna. Inom 
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äldreomsorgen är det också fortsatt oro på grund av styrets hantering av 
servicehusen. Liberalerna menar att kostnaderna för dessa hus kommer visa på 
negativa effekter om inte styret meddelar hur framtiden för dessa blir.” 

Ärendebeskrivning 

Delårsrapport 1 per 30 april 2024 för Västerås stad med en översiktlig 
sammanfattning från de kommunala bolagen och kommunalförbunden 
överlämnas från kommunstyrelsen till kommunfullmäktige för beslut.  

Årets prognos för Västerås stad visar ett negativt resultat på -7 mnkr mot 
budgeterade 0 mnkr. Prognosen innebär ett resultat på -0,1 procent av skatter, 
utjämning och generella bidrag. Exklusive jämförelsestörande poster är resultatet -
1,0 procent. Balanskravsresultatet är -112 mnkr och balanskravet uppnås därmed 
inte utifrån denna prognos. Jämfört med budget innehåller prognosen lägre 
förväntade skatteintäkter och utjämning med 58 mnkr och högre 
pensionskostnader med 99 mnkr. Däremot är finansnettot 117 mnkr högre än 
budget, främst beroende på börsutvecklingens positiva inverkan på 
tillgångsportföljerna.  

Sammantaget har bolag och kommunalförbund en prognos på underskott mot 
budget med 184 mnkr, däribland Mälarenergi och Mimer. 

Nämnderna prognosticerar sammantaget ett överskott på 15 mnkr mot budget, 
exklusive realisationsvinster, exploatering och överskott för leasing. 
Utgångspunkten är att nämnderna ska uppnå budget i balans eller överskott, men 
fem nämnder prognosticerar underskott för helåret. Det gäller nämnden för idrott, 
fritid och förebyggande (-21 mnkr), tekniska nämnden (-15 mnkr), 
utbildningsnämnden (-6 mnkr), äldrenämnden (-3 mnkr) samt byggnadsnämnden 
(-2 mnkr). 

Av årets utökade budget för investeringar i Västerås stad på 1 917 mnkr förväntas 
ett utfall på 1 421 mnkr för helåret. 

Bolagens och kommunalförbundens sammanlagda budget för investeringar är 2 
365 mnkr och prognosen är 2 189 mnkr. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Rapporten godkänns. 

2. Nämnder med underskott ska vidta åtgärder för att nå en ekonomi i balans och 
återrapportera åtgärdsplanen till kommunstyrelsen senast den 9 september 2024. 

Yrkanden 

Anna Maria Romlid (V) yrkar bifall till stadsledningskontorets förslag samt på 
följande tillägg till beslutet: 

Kommunstyrelsen för egen del: 

Stadsledningskontoret får i uppdrag att sammanställa åtgärdsplaner för ekonomi i 
balans 2024 från de nämnder som i delårsrapporten prognosticerar ett underskott 
vid årets slut. Sammanställningen ska återrapporteras till kommunstyrelsen den 25 
september 2024. 

Elisabeth Unell (M) yrkar bifall till Anna Maria Romlids (V) tilläggsyrkande. 



VÄSTERÅS STAD PROTOKOLL 
 

27 (50) 

Kommunstyrelsen 2024-06-05 
 

 

 Utdragsbestyrkande 

Protokollet har justerats elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, 
stadsledningskontorets förslag med tillägg av Anna Maria Romlids (V) yrkande, och 
att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med detta. 
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§ 239 Dnr KS 2024/00620-1.3.2 

Beslut - Markstrategi 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Förslag till markstrategi daterad 2024-05-28 antas med ändringen att ordet 
"senare" stryks i andra meningen i avsnittet "Öka markinnehavet". 

2. Beslut i kommunfullmäktige 2004-09-30 §154 Inriktning för avyttring av mark 
från markreserven lydande ”Mark som behövs inom en 10-årsperiod behålls 
medan mark som inte bedöms intressant under en 20-årsperiod kan avyttras. 
Avyttring ska i första hand ske genom byten. Rekreationsmark som är väsentlig för 
stadens attraktivitet behålls.” upphör att gälla. 

Reservation 

Elisabeth Unell (M), Anna Nordin (M) och Johan Henriksson (M) reserverar sig mot 
beslutet avseende första, tredje och fjärde attsatsen i ändringsyrkandet till förmån 
för Elisabeth Unells (M) förslag enligt följande: 

”Det behöver tydliggöras någon typ av gräns på kommunens innehav av oplanerad 
och obebyggd mark. För att inte vara definitiv var den gränsen går vill vi 
komplettera med att det ska finns en rimlig markbalans för stadens innehav.” 

Roger Haddad (L) reserverar sig mot beslutet avseende första, tredje och fjärde 
attsatsen i ändringsyrkandet till förmån för eget förslag. 

Erik Johansson (SD) och Caroline Frisk (SD) reserverar sig mot beslutet avseende 
första, tredje och fjärde attsatsen i ändringsyrkandet till förmån för Erik 
Johanssons (SD) förslag. 

Ärendebeskrivning 

Ett förslag till markstrategi har tagits fram med syfte att tydliggöra stadens 
ambition som markägare samt stärka Västerås framtida utveckling och tydliggöra 
målen för det långsiktiga arbetet med markförsörjning. Markstrategin ska gälla 
parallellt med översiktsplanen och har en långsiktig tidshorisont. Gällande 
översiktsplan är till stor del genomförd och ger inte stöd till markförvärv i enlighet 
med jordförvärvslagen. Markstrategin anger inom vilka områden och hur staden 
ska förvärva och ger därmed det underlag som krävs för förvärvstillstånd.  

I dokumentet föreslås följande strategier; öka markinnehavet, ha ett långsiktigt 
tidsperspektiv, skapa positiv markbalans, förvärva och planlägg inom de områden 
som pekas ut i översiktsplanen, var restriktiv till försäljning samt ha en 
ändamålsenlig förvaltning. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Förslag till markstrategi daterad 2024-05-28 antas. 

2. Beslut i kommunfullmäktige 2004-09-30 §154 Inriktning för avyttring av mark 
från markreserven lydande ”Mark som behövs inom en 10-årsperiod behålls 
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medan mark som inte bedöms intressant under en 20-årsperiod kan avyttras. 
Avyttring ska i första hand ske genom byten. Rekreationsmark som är väsentlig för 
stadens attraktivitet behålls.” upphör att gälla. 

Yrkanden 

Elisabeth Unell (M) yrkar: 

- Att avsnittet Öka markinnehavet komplettera första meningen med ”tills man 
nått rimlig markbalans". 

- Att i avsnittet Öka markinnehavet stryk ordet ”senare” i andra meningen. 

- Att lägga till i avsnittet öka markinnehavet: Alla beslut om markinköp utanför 
kommungräns ska vara politiska beslut i ansvarig styrelse/nämnd eller 
kommunfullmäktige. 

- Att första meningen i avsnittet Restriktiv försäljning lägga till ”innan man nått 
rimlig markbalans”. 

Jonas Cronert (S) yrkar bifall till stadsledningskontorets förslag samt bifall till andra 
attsatsen och avslag till första, tredje och fjärde attsatserna i Elisabeth Unells (M) 
yrkande.  

Roger Haddad (L) och Erik Johansson (SD) yrkar bifall till Elisabeth Unells (M) 
förslag. 

Beslutsgång 

Inledningsvis finner ordföranden att det finns ett ändringsyrkande från Elisabeth 
Unell (M). Ordföranden föreslår att beslut tas attsats för attsats i yrkandet. 
Kommunstyrelsen godkänner detta förfarande. 

Avseende första attsatsen finner ordföranden att det finns två förslag till beslut, 
dels bifall från Roger Haddad (L) och Erik Johansson (SD), dels avslag från Jonas 
Cronert (S). Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen 
ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner föreslagen propositionsordning 
varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå 
första attsatsen. 

Avseende andra attsatsen finner ordföranden att det enbart finns ett förslag till 
beslut, bifall från Jonas Cronert (S) med flera, och att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med detta. 

Avseende tredje attsatsen finner ordföranden att det finns två förslag till beslut, 
dels bifall från Roger Haddad (L) och Erik Johansson (SD), dels avslag från Jonas 
Cronert (S). Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen 
ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner föreslagen propositionsordning 
varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå 
tredje attsatsen. 

Avseende fjärde attsatsen finner ordföranden att det finns två förslag till beslut, 
dels bifall från Roger Haddad (L) och Erik Johansson (SD), dels avslag från Jonas 
Cronert (S). Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen 
ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner föreslagen propositionsordning 
varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att avslå 
fjärde attsatsen. 
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Avslutningsvis finner ordföranden att det enbart finns ett förslag till beslut 
avseende stadsledningskontorets förslag i övrigt, och att kommunstyrelsen 
beslutar i enlighet med detta. 



VÄSTERÅS STAD PROTOKOLL 
 

31 (50) 

Kommunstyrelsen 2024-06-05 
 

 

 Utdragsbestyrkande 

Protokollet har justerats elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

 

§ 240 Dnr KS 2024/00627-1.3.4 

Beslut - Försäljning av Västerås marknads- och näringslivsaktiebolag 
(VMNAB) från Västerås Stadshus AB till Västerås stad 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Aktieöverlåtelseavtalet mellan Västerås Stadshus AB och Västerås Stad för 
försäljning av aktierna i Västerås marknads- och näringslivsaktiebolag godkänns. 

2. Byte av namn på bolaget Västerås marknads- och näringslivsaktiebolag (VMN 
AB) till ”Produktion Resecentrum AB” eller liknade namn godkänns. 

3. Bolagsordning för ”Produktion Resecentrum AB” godkänns.  

4. Att stadsdirektör vid behov kan genomföra en nyemission i bolaget på upp till 20 
mnkr godkänns. 

5. Till ”Produktion Resecentrum AB”s styrelse utses Helene Öhrling, Kennet Julin 
och Sanna Edling som styrelseledamöter intill slutet av den årsstämma som följer 
efter nästa val till kommunfullmäktige. 

6. Till röstombud att företräda stadens aktier vid extra bolagsstämma med 
anledning av punkt 1 ovan utses Johan Olsson med Magnus Lindberg som 
ersättare. 

7. Röstombudet instrueras att rösta i enlighet med punkt 1 ovan. 

Särskilt yttrande 

Roger Haddad (L) och Anna Nordanberg (L) inkommer med ett särskilt yttrande: 

"Liberalerna ifrågasätter om inte hanteringen av resecentrum i dessa delar skulle 
kunna hanterats inom den ordinarie nämndstrukturen där fastighetsnämnden har 
ett särskilt ansvar tillsammans med kommunstyrelsen. Vi menar att det är viktigt 
att detta bolag håller de förtroendevalda informerade löpande under processens 
gång givet att detta projekt är av central betydelse"  

Reservation 

Elisabeth Unell (M), Anna Nordin (M) och Johan Henriksson (M) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Elisabeth Unells (M) förslag enligt följande: 

”Det finns ingen anledning att lägga planering och upphandling av nytt 
resecentrum i ett bolag. Ett bolag där politiken inte deltar i processen. I Västerås 
har vi en nämnd som har ansvar för stadens fastigheter och som genomför dessa 
uppdrag. Självklart ska även genomförandet och upphandling av ny station vara ett 
ansvar för Fastighetsnämnden.” 

Ärendebeskrivning 

I samband med byggnationen av ett nytt resecentrum finns ett behov av ett 
produktionsbolag för att inte hela kommunen ska bli ett byggbolag.  

Produktionsbolaget behövs redan nu i upphandlingsprocessen. Som ett led i 
upphandlingsprocessen inför byggnationen är det viktigt att för upphandlade 
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parter kunna redovisa i vilket bolag som byggnationen och därmed 
entreprenörernas uppdrag kommer att utföras. Upphandlingsprocessen beräknas 
starta i juni 2024. 

I stället för att starta ett NYAB (ett nytt bolag) så används ett idag vilande bolag, 
Västerås marknads- och näringslivsaktiebolag. Bolaget innehåller idag en kassa på 
tillgångssidan och ett eget kapital på motsvarande 975 tkr.  

Idag ägs Västerås marknads- och näringslivsaktiebolag av Västerås Stadshus AB och 
behöver därför säljas över till Västerås stad som ska genomföra byggnationen av 
ett nytt resecentrum. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Aktieöverlåtelseavtalet mellan Västerås Stadshus AB och Västerås Stad för 
försäljning av aktierna i Västerås marknads- och näringslivsaktiebolag godkänns. 

2. Byte av namn på bolaget Västerås marknads- och näringslivsaktiebolag (VMN 
AB) till ”Produktion Resecentrum AB” eller liknade namn godkänns. 

3. Bolagsordning för ”Produktion Resecentrum AB” godkänns.  

4. Att stadsdirektör vid behov kan genomföra en nyemission i bolaget på upp till 20 
mnkr godkänns. 

5. Till ”Produktion Resecentrum AB”s styrelse utses Helene Öhrling, Kennet Julin 
och Sanna Edling som styrelseledamöter intill slutet av den årsstämma som följer 
efter nästa val till kommunfullmäktige. 

6. Till röstombud att företräda stadens aktier vid extra bolagsstämma med 
anledning av punkt 1 ovan utses Johan Olsson med Magnus Lindberg som 
ersättare. 

7. Röstombudet instrueras att rösta i enlighet med punkt 1 ovan. 

Yrkanden 

Samuel Stengård (KD) yrkar bifall till stadsledningskontorets förslag. 

Elisabeth Unell (M) yrkar avslag till stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut, dels bifall till 
stadsledningskontorets förslag från Samuel Stengård (KD) dels avslag till 
stadsledningskontorets förslag från Elisabeth Unell (M). 

Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen ställs mot 
varandra. Kommunstyrelsen godkänner föreslagen propositionsordning varvid den 
genomförs. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. 
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§ 241 Dnr KS 2024/00196-1.3.4 

Beslut - Bolagsordning för Västerås Strömkällan 1 AB 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige:  

1. Bolagsordning för Västerås Strömkällan 1 AB godkänns.  

2. Isabell Lundberg utses till ordförande i Västerås Strömkällan 1 AB. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade den 7 mars 2024 § 41 om ny bolagsordning för 
“Strömkällan 1 AB”. Ärendets rubrik samt en skrivning i bolagsordningen angav 
felaktigt bolagets namn som endast “Strömkällan 1 AB”, det vill säga att “Västerås” 
hade utelämnats. Bolagsverket har inkommit med ett föreläggande som innebär 
att staden senast den 24 juni 2024 måste inkomma med underlag som innehåller 
korrekt namn på bolaget. Kommunfullmäktige behöver därför ta om detta beslut. I 
samband med att nytt beslut tas föreslås även en mindre revidering i 
bolagsordningen om att kommunfullmäktige utser endast ordförande i bolaget. 

I samband med Northvolts etablering i Västerås köptes fastigheter paketerade i två 
bolag av ABB. Det ena bolaget såldes vidare till Northvolt och den andra 
fastigheten ligger idag i bolaget Västerås Strömkällan 1 AB som ägs direkt av 
Västerås stad.  

Innan kommunfullmäktiges beslut i mars 2024 hade bolaget inte ändrat sin 
bolagsordning sedan förvärvet från ABB. Stadsledningskontoret föreslog därför att 
bolagsordningen reviderades dels på grund av att den inte överensstämde med 10 
kap. 3 § kommunallagen (KL) dels att den inte stämde överens med övriga 
bolagsordningar i helägda bolag inom Västerås stads koncern. 

Förslag till kommunfullmäktige:  

1. Bolagsordning för Västerås Strömkällan 1 AB godkänns. 

2. Isabell Lundberg utses till ordförande i Västerås Strömkällan 1 AB. 
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§ 242 Dnr KS 2023/01640-1.5.2 

Beslut - Godkännande av samverkansavtal för Mälarenergis ledningar i 
kommunägd mark 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Samverkansavtal mellan Västerås stad och Mälarenergi Elnät AB org.nr 556554-
1504 gällande ledningsnät för eldistribution godkänns.  

2. Samverkansavtal mellan Västerås stad och Mälarenergi AB, org.nr. 556448-9150 
gällande ledningssystemet för fjärrvärme och fjärrkyla godkänns.  

3. Samverkansavtal mellan Västerås stad och Mälarenergi AB, org.nr. 556448-9150 
gällande ledningssystemet för vatten, spillvatten och dagvatten godkänns. 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen signerade ett avtal (sk.VEV-avtalet) 1997-10-29 gällande 
överföring av egendom i samband med att tekniska förvaltningen bolagiserades, 
Västerås Energi och Vatten AB. VEV-avtalet omfattar också reglering av upplåtelser 
för utrymmen för ledningsnät på kommunägd mark och överförande av 
ledningsrätter, vilket åberopas än idag. Det har under många år funnits behov att 
omarbeta VEV-avtalet och komplettera det med fler aspekter, bland annat årlig 
ersättning och kostnadsfördelning vid flytt av ledning. Avtalet, som enligt lag gäller 
i som mest 25 år, har löpt ut. 

I sammanhanget kan nämnas att Mälarenergi Stadsnät AB sedan 2003-10-04 har 
ett nyttjanderättsavtal som fastighetsnämnden signerade och som reglerar 
ungefär samma frågor som föreslagna samverkansavtal. Avtalet med Stadsnät 
förlängs 5 år i taget och omfattas inte av detta beslut.  

Samverkansavtalen (totalt tre (3) avtal) mellan Västerås stad (kommunen) och 
Mälarenergis bolag, Mälarenergi AB och Mälarenergi Elnät AB, avser ledningar och 
tillhörande anläggningar i kommunens mark. Detta avtal ersätter alla tidigare avtal 
avseende ledningsägarens anläggningar förutom ”för-alltid-upplåtelser” genom 
servitutsavtal eller ledningsrätt. Avtalstiden är föreslagen till 10 år med möjlig 
förlängning 5 år i taget. 

Samverkansavtalen omfattar ledningar i allmän platsmark men påverkar inte vid 
var tid gällande regler för schakttillstånd och tekniska beskrivningar för 
schakttillstånd som beslutas av tekniska nämnden. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Samverkansavtal mellan Västerås stad och Mälarenergi Elnät AB org.nr 556554-
1504 gällande ledningsnät för eldistribution godkänns.  

2. Samverkansavtal mellan Västerås stad och Mälarenergi AB, org.nr. 556448-9150 
gällande ledningssystemet för fjärrvärme och fjärrkyla godkänns.  

3. Samverkansavtal mellan Västerås stad och Mälarenergi AB, org.nr. 556448-9150 
gällande ledningssystemet för vatten, spillvatten och dagvatten godkänns. 
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§ 243 Dnr KS 2024/00600-3.1.2 

Beslut - Antagande av detaljplan för ny väg från Gäddeholm till södra 
Kärrbolandet, Frösåkersvägen, Västerås, Dp 1911 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Detaljplanen för ny väg från Gäddeholm till södra Kärrbolandet, Frösåkersvägen, 
Västerås, daterad 2021-12-07, reviderad 2024-05-14, och betecknad Dp 1911 
antas. 

2. Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  

Ärendebeskrivning 

Byggnadsnämnden beslutade den 23 maj 2024 att föreslå kommunstyrelsen 
hemställa att kommunfullmäktige antar detaljplanen för ny väg från Gäddeholm 
till södra Kärrbolandet, Frösåkersvägen, Västerås, daterad 2021-12-07, reviderad 
2024-05-14, och betecknad Dp 1911. 

Syftet med planen är att förlänga Gäddeholmsvägen. I detta ingår även en 
separerad gång- och cykelbana längs med vägen och en anslutningsväg söderut 
från den nya vägen till Harkievägen. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut:  

Förslag till kommunfullmäktige: 

Detaljplanen för ny väg från Gäddeholm till södra Kärrbolandet, Frösåkersvägen, 
Västerås, daterad 2021-12-07, reviderad 2024-05-14, och betecknad Dp 1911 
antas 

Yrkanden 

Staffan Jansson (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
paragrafen justeras omedelbart. 

Vicki Skure-Eriksson (C) yrkar bifall till stadsledningskontorets förslag samt till 
Staffan Janssons (S) yrkande. 

Samuel Stengård (KD), Erik Johansson (SD) och Johan Henriksson (M) yrkar bifall till 
stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, 
stadsledningskontorets förslag med tillägg av Staffan Janssons (S) yrkande, och att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med detta. 
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§ 244 Dnr KS 2023/01724-1.6.1 

Beslut - Revisionsrapport 2023:8  - Granskning av kommunens styrning 
av hållbarhetsarbete 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat den 23 maj 2024 antas och 
överlämnas till Västerås stads revisorer. 

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna. 

Ärendebeskrivning 

PwC har på uppdrag av Västerås stads förtroendevalda revisorer genomfört en 
granskning av kommunens styrning av hållbarhetsarbetet.  

Syftet med granskningen var att pröva om kommunstyrelsens och berörda 
nämnders arbete med hållbarhet bedrivs på ett ändamålsenligt sätt och med 
tillräcklig intern kontroll. Utifrån genomförd granskning är den samlade 
bedömningen att kommunstyrelsen och berörda nämnders arbete med hållbarhet 
inte helt bedrivs på ett ändamålsenligt sätt och med tillräcklig intern kontroll. 

Utifrån granskningens resultat rekommenderas kommunstyrelsen att: 

* Se över möjligheten att tydliggöra vad som ingår i definitionen av den 
ekonomiska dimensionen av hållbarhetsarbetet. 

* Säkerställ att prioriteringar inom hållbarhetsarbetet grundar sig på 
riskbedömningar, exempelvis hållbarhetsrapporterna eller nulägesanalyserna, 
samt att samtliga dimensioner av hållbarhet omfattas av riskbedömningarna. 

* Säkerställ att mätbara indikatorer finns definierade och tydligt kopplade till 
program/mål för att ytterligare tydliggöra och stärka styrningen men även i 
syfteunderlätta uppföljningen och bedömning av måluppfyllelse. Indikatorerna bör 
vara av såväl kvantitativ som kvalitativ karaktär. 

* Säkerställ att det även fortsättningsvis, inom ramen för den nya styrmodellen, 
sker en systematisk mätning, uppföljning och utvärdering av hållbarhetsarbetet. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut:  

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat den 23 maj 2024 antas och 
överlämnas till Västerås stads revisorer 

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna 
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§ 245 Dnr KS 2023/00708-1.6.1 

Beslut - Revisionsrapport 2023:3 Likvärdig skola - Arbete och insatser för att 
främja skolnärvaro 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat den 4 april 2024 antas och 
överlämnas till Västerås stads revisorer 

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna 

Särskilt yttrande 

Erik Johansson (SD), Caroline Frisk (SD), Ingmarie Bjurstedt (SD) och Anders 
Bäckström (SD) inkommer med ett särskilt yttrande: 

"Sverigedemokraterna instämmer i revisorernas rekommendation kring att 
resursfördelningsmodellen i högre utsträckning ska ta hänsyn till faktiska behov 
som till exempel psykisk ohälsa, vilket i intervjuer med lärare och rektorer lyfts 
fram som en återkommande orsak till skolfrånvaro. Psykisk ohälsa finns hos elever 
i alla typer av skolor och varken nuvarande ersättningsmodell eller Skolverkets 
ersättningsmodell för social vikt kompenserar skolor likvärdigt. Psykisk ohälsa hos 
barn och unga ska tas på stort allvar. Elevhälsan måste stärkas och skolor behöver 
få likvärdiga resurser för att motverka skolfrånvaro pga psykisk ohälsa." 

Roger Haddad (L) och Anna Nordanberg (L) inkommer med ett särskilt yttrande: 

"Liberalerna välkomnar en specialrevision av skolan och särskilt med fokus på 
elevernas närvaro och frånvaro. Både närvaro som studiero i skolan är viktiga 
förutsättningar för en bra skolgång. Vi uppmanar styret att ta till sig 
rekommendationerna och inte minst att styret inte drar ner på resurser till skolan 
som kan förhindra problematisk skolfrånvaro eller elever som blir hemmasittare 
som också använts som begrepp för att påvisa hur elever i brist på stöd, studiero 
och trygghet- samt på grund av funktionsnedsättning i vissa fall riskerar hamna 
utanför skolgången. Liberalerna vill särskilt betona vikten av systematisk 
uppföljning och rapportering till berörda nämnder samt att det finns särskilda 
undervisningsgrupper som kan erbjudas elever som annars riskera falla utanför." 

Ärendebeskrivning 

PwC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Västerås Stad genomfört 
en granskning av arbetet med att främja skolnärvaro.  

Granskningens syfte är att bedöma om grundskolenämnden säkerställer en 
ändamålsenlig utbildning vad gäller likvärdighet i grundskolan och anpassad 
grundskola avseende arbete/insatser för att främja skolnärvaro. Granskningen 
syftar även till att bedöma om den interna kontrollen inom området är tillräcklig.  

Utifrån genomförd granskning är PwC samlade bedömning att 
grundskolenämnden inte helt har säkerställt en ändamålsenlig utbildning vad 
gäller likvärdighet i grundskolan och anpassad grundskola avseende 
arbete/insatser för att främja skolnärvaro. PwC bedömer även att den interna 
kontrollen inom området inte är helt tillräcklig.  
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Utifrån granskningens resultat rekommenderas grundskolenämnden att: 

- Fortsätta att utveckla resursfördelningsmodellen så att den i högre utsträckning 
tar hänsyn till faktiska behov som till exempel psykisk ohälsa, vilket framstår som 
en återkommande orsak till skolfrånvaro. 

- Hantera närvaroplanen som ett beslutsärende och anta planen formellt samt att 
följa upp att planen efterlevs. 

- Säkerställa att det centrala närvaroteamets uppdrag är känt av alla berörda och 
används på avsett sätt.  

- Utveckla formerna för och omfattningen av dokumentation och rapportering till 
nämnd, där eventuella skillnader mellan skolformer, skolenheter, kön och 
elevgrupper framgår. På detta sätt kan nämnden besluta om åtgärder som tydligt 
svarar på de utvecklingsområden som har identifierats i det systematiska 
kvalitetsarbetet. 

Revisionsrapporten internremitterades till grundskolenämnden för yttrande under 
våren 2024. Grundskolenämnden har 2024-03-06 yttrat sig och svarat på 
granskningens rekommendationer. Åtgärder och ställningstaganden redovisas i 
yttrandet. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut:  

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat den 4 april 2024 antas och 
överlämnas till Västerås stads revisorer 

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna 

Yrkanden 

Jonas Cronert (S) yrkar bifall till stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, 
stadsledningskontorets förslag, och att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
detta. 
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§ 246 Dnr KS 2022/00500-1.3.7 

Beslut - Återrapport av uppdrag - Utforma ett stadsövergripande 
förslag på hur nämnderna kan webbsända sina sammanträden 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige: 

1. Rapporten daterad 22 februari 2024 läggs till handlingarna och uppdraget 
avslutas. 

2. Kommunfullmäktige rekommenderar samtliga nämnder i Västerås stad att inte 
webbsända sina sammanträden. Västeråsmajoriteten avser inte att tilldela 
nämnderna ramhöjningar för att webbsända sammanträden under 
mandatperioden 2022—2026 

Särskilt yttrande 

Staffan Jansson (S), Ann-Louise Molin Östling (S), Jonas Cronert (S), Solveig Nilsson 
(S), Madjid Ibrahim Ibrahim (S), Thomas Karlsson (S), Maria Kesselring (S), Mikael 
Sandberg (S), Anna-Maria Romlid (V), Hawar Asaiesh (V), Vicki Skure-Eriksson (C), 
Monica Stolpe-Nordin (C) och Samuel Stengård (KD) inkommer med ett särskilt 
yttrande: 

"De flesta nämnder i Västerås stad har idag en öppen del där allmänheten kan 
närvara fysiskt för att kunna lyssna på den politiska diskussionen och 
tjänstemännens dragningar. 

Västeråsmajoriteten anser inte att det skulle gynna samtalsklimatet i nämnderna 
om nämndsammanträdena dessutom skulle direktsändas på webben. Det finns en 
potentiell risk att förtroendevalda och tjänstemän hämmas av webbsändning." 

Reservation 

Elisabeth Unell (M), Anna Nordin (M) och Johan Henriksson (M) reserverar sig mot 
beslutet avseende tilläggsyrkandet till förmån för Johan Henrikssons (M) förslag 
enligt följande: 

”Det finns ingen anledning av kommunfullmäktige beslutar att rekommendera 
samtliga nämnder att inte webbsända sina sammanträden. Samma 
kommunfullmäktige som tidigare biföll en motion om att undersöka möjligheten 
för nämnder att kunna webbsända hela eller delar av sina sammanträden om de så 
önskar. Nu finns en återrapport av det uppdraget som ger nämnderna underlag att 
fatta beslut om de så skulle önska webbsända sina sammanträden.” 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 10 mars 2022 att bifalla 
en motion från Johan Henriksson (M), Caroline Högström (M) och Anna Hård af 
Segerstad (M). I motionen föreslås att stadsledningskontoret ska undersöka 
möjligheten för nämnderna att webbsända delar av sina sammanträden samt att 
undersöka allmänhetens möjlighet att digitalt interagera med nämnderna och 
utforma ett stadsövergripande förslag på hur detta kan utformas.  
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Utifrån uppdraget har en rapport arbetats fram. I rapporten presenteras ett 
huvudsakligt förslag som de nämnder inom staden som är intresserade av att 
sända sina sammanträden kan använda. Som alternativ presenteras också 
kortfattat hur en sändning skulle kunna genomföras med hjälp av den leverantör 
som staden har upphandlat för kommunfullmäktiges sändningar. Rapporten 
innehåller även ett stycke där två olika metoder för interaktion mellan nämnden 
och allmänheten i samband med sammanträdena presenteras. 

Huvudexemplet som presenterats i förstudien är utformad med hjälp av en 
webbsändningsmjukvara och en plattform som är gratis att använda, medan det 
alternativa förslaget innebär en kostnad för den externa leverantörens tjänster. 

Respektive nämnd som vill börja med webbsändningar måste besluta om hur 
sändningarna ska vara utformade och hur de ska finansieras. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

Rapporten daterad 22 februari 2024 läggs till handlingarna och uppdraget avslutas. 

Yrkanden 

Anna Maria Romlid (V) yrkar på följande tillägg: 

Att kommunfullmäktige rekommenderar samtliga nämnder i Västerås stad att inte 
webbsända sina sammanträden. Västeråsmajoriteten avser inte att tilldela 
nämnderna ramhöjningar för att webbsända sammanträden under 
mandatperioden 2022—2026. 

Johan Henriksson (M) yrkar avslag till Anna Maria Romlids (V) tilläggsyrkande. 

Roger Haddad (L) yrkar bifall till Anna Maria Romlids (V) tilläggsyrkande. 

Beslutsgång 

Inledningsvis finner ordföranden att det finns ett tilläggsyrkande från Anna Maria 
Romlid (V) till vilket Roger Haddad (L) yrkat bifall och Johan Henriksson (M) yrkat 
avslag.  

Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen ställs mot 
varandra. Kommunstyrelsen godkänner föreslagen propositionsordning varvid den 
genomförs. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla 
tilläggsyrkandet. 

Vidare finner ordföranden att det enbart finns ett förslag till beslut avseende 
stadsledningskontorets förslag i övrigt och att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 
med detta. 
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§ 247 Dnr KS 2024/00646-1.4.1 

Beslut - Revidering av klimatmål 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige 

1. Nytt klimatmål för Västerås som geografiskt område antas: 

Västerås ska uppnå netto-noll utsläpp av växthusgaser senast år 2040. Utsläppen 
ska minska med 10 % per år för att ligga i linje med Parisavtalets åtagande för att 
nå målet om högst 1,5 graders uppvärmning. 10 % av utsläppen får kompenseras. 

2. Nuvarande klimatmål i Klimatprogram 2017–2020 antaget av 
kommunfullmäktige den 1 juni 2017 upphävs. 

Reservation 

Erik Johansson (SD) och Caroline Frisk (SD) reserverar sig mot beslutet avseende 
beslutssats 1 till förmån för Erik Johanssons (SD) förslag enligt följande:  

”Vi Sverigedemokrater anser att Västerås stad ska bidra till att minska utsläppen av 
växthusgaser i nivå med regeringens mål.  Sveriges långsiktiga klimatmål är att 
nettoutsläppen ska vara noll senast år 2045. Det innebär att utsläppen inom 
Sveriges gränser ska vara minst 85 procent lägre år 2045 än 1990 samt att 
resterande utsläpp kan täckas fullt eller till viss del av kompletterande åtgärder. 
Det är ett ambitiöst mål som syftar till att minska klimatpåverkan och skapa en 
hållbar framtid.” 

Elisabeth Unell (M), Anna Nordin (M) och Johan Henriksson (M) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Johan Henrikssons (M) förslag enligt följande: 

”Det är oerhört viktigt att Västerås har tydliga klimatmål. Vi måste och ska bidra till 
att vi Europa når våra klimatmål. Det sagt så ska Västerås ha mål som också 
överensstämmer med de nationella målen.  

Förutsättningarna blir olika mellan olika kommuner och det kan snedvrida 
konkurrensen om Västerås har andra mål än de vi har nationellt. Det kan 
exempelvis försvåra och hindrade företagsetableringar och där annan kommun 
väljs än Västerås. Det innebär att vi inte underlättar för att nå våra gemensamma 
klimatmål.” 

Ärendebeskrivning 

Nuvarande klimatmål för Västerås som geografiskt område antogs av 
kommunfullmäktige den 1 juni 2017. Det finns anledning att se över och anta nya 
klimatmål så att de bättre stämmer överens med Parisavtalet och den utmaning 
klimatförändringarna ställer Västerås inför. 

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut:  

Förslag till kommunfullmäktige 

1. Nytt klimatmål för Västerås som geografiskt område antas: 
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Västerås ska uppnå netto-noll utsläpp av växthusgaser senast år 2040. Utsläppen 
ska minska med 10 % per år för att ligga i linje med Parisavtalets åtagande för att 
nå målet om högst 1,5 graders uppvärmning. 10 % av utsläppen får kompenseras. 

1. Nuvarande klimatmål i Klimatprogram 2017-2020 antaget av 
kommunfullmäktige den 1 juni 2017 upphävs. 

Yrkanden 

Vicki Skure-Eriksson (C) och Anna Maria Romlid (V) yrkar bifall till 
stadsledningskontorets förslag. 

Erik Johansson (SD) yrkar att Västerås stads klimatmål ska harmonisera med 
Sveriges långsiktiga klimatmål, d.v.s. att nettoutsläppen ska vara noll senast år 
2045. 

Samuel Stengård (KD) och Ann-Louise Molin Östling (S) yrkar bifall till 
stadsledningskontorets förslag och avslag till Erik Johanssons (SD) 
ändringsyrkande. 

Elisabeth Unell (M) yrkar bifall till Erik Johanssons (SD) ändringsyrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner inledningsvis att det finns två förslag till beslut avseende 
beslutssats 1, dels stadsledningskontorets förslag till vilket Vicki Skure-Eriksson (C) 
med flera yrkat bifall, dels Erik Johanssons (SD) förslag till vilket Elisabeth Unell (M) 
yrkat bifall och Samuel Stengård (KD) med flera yrkat avslag. 

Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen ställs mot 
varandra. Kommunstyrelsen godkänner föreslagen propositionsordning varvid den 
genomförs. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. 

Avseende beslutssats 2 finner ordföranden att det enbart finns ett förslag till 
beslut, stadsledningskontorets förslag, och att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med detta. 
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§ 248 Dnr KS 2022/01343-1.4.2 

Beslut - Svar på motion från (MP) om att kommunens klimatmål ska 
vara i linje med Parisavtalet 

Beslut 

Förslag till kommunfullmäktige: 

Motionen avslås.  

Ärendebeskrivning 

Markus Lindgren (MP), Anna Thunell (MP), Agneta Luttropp (MP) och Kristofer 
Åberg (MP) har i en motion med rubriken Motion från (MP) om att kommunens 
klimatmål ska vara i linje med Parisavtalet föreslagit:  

• Att Västerås stad antar skärpta klimatmål som innebär att det 
kommungeografiska området ska uppnå netto nollutsläpp som senast 2035.  

• Att samtliga nämnder inom Västerås stad ska arbeta utifrån ett klimatintegrerat 
perspektiv, där redovisning av åtgärder för att möta det skärpta klimatmålet ska 
framgå av verksamhetsplaner och utfallsredovisas i del- och helårsrapporter.  

Kommunfullmäktige har den 17 oktober 2022 §355 remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. Motionen har remitterats till byggnadsnämnden, 
fastighetsnämnden, nämnden för idrott, fritid och förebyggande, tekniska 
nämnden Mälarenergi AB, Mälarhamnar AB, och Vafabmiljö kommunalförbund. 
Vafabmiljö kommunalförbund har inte inkommit med remissvar.  

Västeråsmajoriteten vill till att börja med tacka Miljöpartiet för en bra och viktig 
motion. Klimatfrågan är mycket riktigt akut och majoritetspartierna delar 
uppfattningen att snabbare och mer kraftfulla insatser behövs.  

Västerås stad har idag flera klimatmål, både för den kommunala organisationen 
och för hela det kommungeografiska området. Så sent som förra året antogs målet 
att Västerås stad ska vara en fossilfri kommunal organisation år 2030. Utöver det 
finns klimatmål för västeråsarnas samt för Västerås stads och de kommunala 
bolagens utsläpp av växthusgaser, som senast uppdaterades 2017.  

Västeråsmajoriteten instämmer i att samtliga dessa klimatmål behöver ses över. 
Västerås stads relativt nya styrmodell bygger på att kommunens olika 
verksamheter ska styra mot färre mål och fokusera mer på dialog, samverkan och 
helhetslösningar. Klimatmålen behöver också bli färre och målformuleringarna 
måste bli enklare och tydligare. 

Västeråsmajoriteten instämmer även i att klimatmålen sannolikt behöver skärpas. 
Däremot är det viktigt att de klimatmål som sätts upp vilar på en vetenskaplig 
grund och sätts i enlighet med vetenskapliga riktlinjer, till exempel Science Based 
Target-metoden.  

Med anledning av ovan och för att inte tappa fart i klimatarbetet, har en översyn 
av stadens samtliga klimatmål genomförts parallellt med arbetet med denna 
motion. Med utgångspunkt i resultatet av översynen, som presenteras i ärendet 
Revidering av klimatmål dnr KS 2024/00646, föreslår Västeråsmajoriteten avslag 
på att-sats ett i motionen. 
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Tanken att integrera klimatmålen i nämndernas verksamhetsplaner är också god. 
Det är viktigt att vi både medvetandegör och får upp farten i stadens klimatarbete. 
Nuvarande styrmodell med tillhörande hållbarhetsuppföljning fyller dock samma 
syfte. Att särredovisa klimatarbetet skulle innebära extra administration som 
tvärtemot intentionen riskerar att bromsa arbetet. Förslaget är därför avslag även 
på att-sats två.  

Västeråsmajoriteten har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till beslut: 

Förslag till kommunfullmäktige: 

Motionen avslås.  

Yrkanden 

Samuel Stengård (KD) och Erik Johansson (SD) yrkar bifall till 
stadsledningskontorets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det enbart finns ett förslag till beslut, 
stadsledningskontorets förslag, och att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
detta. 
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§ 249 Dnr KS 2024/00369-3.1.1 

Beslut - Planeringsstrategi för aktuell översiktsplan 

Ärendet utgår. 
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§ 250 Dnr KS 2020/01379-3.1.1 

Information - Översiktsplan  

Beslut 

Informationen förklaras mottagen. 

Ärendebeskrivning 

Pernilla Sjöblom Lindström och Sandra Vindelstam från 
Stadsbyggnadsförvaltningen informerar om arbetet med ny översiktsplan. 
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§ 251 Dnr KS 2024/00018-2.8.6 

Stadsdirektören informerar 

Beslut 

Informationen förklaras mottagen. 

Ärendebeskrivning 

Stadsdirektör Helene Öhrling informerar via sitt nyhetsbrev om: 

- Uppstart projekt 32 

- Bostadsträff i Västerås om bostadsmarknaden och bostadsbyggandet i fokus 

- Politikerutbildning om EU på politikerportalen 

- Intervju med Annika Wäppling Korzinek i podden ”Hörs vi, eller?” 

- Vänortsbesök 

- Västerås Cityfestival är pilotprojekt i EU-projektet BALTIPLAST 

- Lyckade genrepsdagar – Västerås snart redo för SM-veckan 

- Företagen ger Västerås stad högt betyg i servicemätning 

 

Under punkten informerar även ekonomidirektör Magnus Lindberg om teknisk 
budget för 2025. 
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 Utdragsbestyrkande 

Protokollet har justerats elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

 

§ 252 Dnr KS 2024/00742-1.2.2 

Beslut - Kommunstyrelsens konferens september 2024 

Beslut 

Kommunstyrelsens konferens äger rum den 10 - 11 september 2024. 

Ärendebeskrivning 

Stadsledningskontorets föreslår att kommunstyrelsens konferens äger rum den 10 
- 11 september 2024. 
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 Utdragsbestyrkande 

Protokollet har justerats elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

 

§ 253 Dnr KS 1810192- 

Övriga frågor 

Elisabeth Unell (M) frågar kring den rysk-ortodoxa kyrkan och när återkoppling 
sker kring den. Förvaltningen svarar att information återkommer nästa 
sammanträde med kommunstyrelsen. 

 

Staffan Jansson (S) tackar kommunstyrelsen för ett gott samarbete under våren 
och önskar en glad sommar. 

Elisabeth Unell (M) tackar ordföranden på kommunstyrelsens vägnar och önskar 
en glad sommar. 
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 Utdragsbestyrkande 

Protokollet har justerats elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

 

§ 254 Dnr KS 2024/00745-1.3.4 

Nämndinitiativ från (L) om att granska och utvärdera organisationen 
för stadens arbete kring Västerås city 

Beslut 

Nämndinitiativet anmäls. 

Ärendebeskrivning 

Roger Haddad (L) anmäler ett nämndinitiativ om att granska och utvärdera 
organisationen för stadens arbete kring Västerås city. 
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Elektroniska underskrifter 

Det här dokumentet har skrivits under elektroniskt av de personer som listas i signaturpanelen. 

Underskrifterna uppfyller kraven för avancerad elektronisk underskrift enligt definitionen i eIDAS (EU:s 

förordning 910/2014). 

Äktheten kan valideras enligt internationella standarder i en valideringstjänst som uppfyller förordningen. 

Validering kan exempelvis göras här: https://validate.vasteras.signport.se/ 

Där finns även information om hur validering kan göras i Adobe Acrobat Reader. 

Notera, om dokumentet skrivs ut på papper, eller ’skrivs ut’ till ett nytt PDF-dokument, följer de elektroniska 

underskrifterna inte med. Endast det elektroniskt underskrivna originaldokumentet kan valideras. 
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